
 

EMPL JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

Koht: EMPL, Toompuiestee 24 

Aeg: 11.09.2024, 15.00-16.30  

 

Osales 14 juhatuse liiget:  Ando Jukk, Gert Rahnel, Ivar Dembovski, Jaak Nigul, Jaan 

Kers, Jaano Haidla, Jüri Külvik, Lauri Raid, Linnar Pärn, 

Martti Kork, Meelis Kall, Rain Pärn, Silver Rõõmussaar, 

Marko Kajandu 

Puudus:  Tõnu Saaber, Mait Kaup, Raul Kirjanen,  

EMPL tegevmeeskond Henrik Välja, Helena Täär, Jaan Lindmäe, Gea Otsa 

 

Päevakord 

14.00 - Kohtumine Parempoolsetega 

15.00 EMPL juhatuse koosolek 

- INFOD 

- KOHTUMISED MINISTRITEGA  

- METSASEADUSE ja LOODUSKAITSESEADUSE MUUDATUSETTEPANEKUTE 

ARUTELU  

- RIIGIKAITSEMAKSU MÕJU NING EMPL SÕNUMID 

- RMK RAIEMAHU TREND 

- Circular Biobased Economy Joint Undertaking projektis osalemine 

 

1. Infod 

• Sae- ja höövelmaterjali andmestandardi loomine 

• Pakkumise teevad Eeway ja Woodpecker Systems. Mõlemad on liiduga seotud 

ettevõtted. Veel ei ole pakkumist edastanud, see tuleb järgmisel nädalal. Seejärel 

edastame info ka juhatusse.  

• Ootame EAS reaalajamajanduse eelnõustamise aega 

• Soomlastega loodud esimene kontakt, et uurida nende algatusi 

• Toimus Põhja- ja Baltimaade metsatööstusliitude kohtumine 

•    Arutelu EU parlamendi uute jõujoonte ning EU Komisjoni uute suundade üle 

• Edasiste tegevuste otsustamine 

• Ühissõnumite ajakohastamine uute EU Komisjoni prioriteetide kohaselt 

• EU Parlamendiliikmete kokku toomine ja sõnumite edastamise ürituse 

planeerimine (2025 algus) 

• Avasime Aasta Puitehitise näituse Kliimaministeeriumi fuajees.  

• Aasta Puitehitise konkurss on avatud ja ootab nominente.  

• RMK vastuskiri linnurahu pikendamise protestile sai edastatud juhatusele.  

 

2. Kohtumised ministritega  

• Vladimir Svet  



 

• Taristuministri vastutusvaldkonna on: elukeskkond ja ringmajandus, 

merendus ja veekeskkond ning liikuvus 

• EMPL huvi: puidust ehitamine, veokoormate massipiirangud 

• Erkki Keldo 

• Erialaliitudega kohtumise ümarlaud 12.09. Henrik osaleb. 

• EMPL juhatuse kohtumise osas sooviks tulla Imaverre, aegasid ei ole 

veel pakutud. Kui tulevad kuupäevade pakkumised, siis uurib võimalust 

Imavere jt ettevõtete külastuseks.  

• EMPL huvi: tööstuspoliitika, majanduse konkurentsivõime 

• Yoko Alender 

• Kohtumise ajaks pakuti 21.10, võtame veidi mõtlemisaega ja küsime uut 

aega, mis võiks olla varem. 

• EMPL huvi: metsapoliitika, looduskaitsepoliitika 

 

3. Kommunikatsioon 

Proovisime suve algul saada LULUCF sektoriga ühiselt presidendi juurde, kuid ei saanud. Nüüd 

proovime uuesti. Ühise pressiürituse korraldamine koos Tööandjatega ja AÜ-dega. 

Puit kui innovaatiline ja keskkonnasõbralik materjal – tulemas saatelõik Nurgakivis. Pille 

Meieri artikkel. Postimehe vahelehes puidu alternatiivsest kasutusest.  

Ivar: tuua sisse, et puidu kasutamine toob süsinikulao metsast linna/inimkeskkonda.  

 

Metsarahvapäevaga töö käib.  

Puitarhitektuuri konverentsi turundus.  

 

Jaak: lühiajaliste hoonete ehitamine, ilma räästata puitehitised nagu Keskkonnamaja ja 

Pelgulinna Gümnaasium.  

Henrik: RKAS-iga tööd teha, sest nemad enamike hoonete tellijad. RKAS kui tark tellija! 

Ivar: arhitektide teadmisi tõsta.  

Jaak: negatiivse maine saab puit.  

Helena: panna pressiteadetes žüriiliikmete poolt välja öeldud professionaalsed arvamused. 

Konverentsi kavasse panna sisse teemaks – kuidas tagada puithoonete konstruktsiooni abil 

kaitse. Suunata teemasid veel saaks. Koolitusevorm inseneridele ja arhitektidele. 

Kuidas süsiniku sidumist võimalikult pikaajaliselt hoonetesse panna.  

 

RKAS-iga arutelu ja kohtumised võtta plaani. 

 

4. Metsaseaduse ja Looduskaitseseaduse muudatusettepanekute arutelu.  

Kliimaseaduse tagasiside sai juba saadetud.  

Metsaseaduse ja Looduskaitseseaduse muudatusettepanekud tuleb saata ära täna.  

Tagasiside koostamisel on abiks olnud EMPL liikmed ja samuti Rainer Laigu. 

 

Juhatuselt oodatud ettepanekud otse Jaanile.  

 



 

5. RMK Raiemahu trend 

RMK teavitamata oma koostööpartnereid pikendas suvel linnurahu. Ettevõtted ei kuulnud 

sellest enne kui tagajärjed olid. Vastuseks saime, et Keskkonnaamet soovitas pikendada 15 

päeva (ei käskinud). Mis näitab, et RMK varumises on sees väga suured riskid. Tundub, et 

tihumeetrid ei tule enam sellised nagu seni. Täna me ei tea veel seda. Teadmata, mis mujal 

taustal toimub võiksime teha ettepaneku, et kõige kiirem viis riigikassat täita on ajutiselt leida 

leevendust raiemahust. Meie kui tööstusharu oleme valmis lisandväärtuse moel, selle raha 

tooma riigikassasse. Räägime riigikaitsest ja lisandväärtusest. Ümberjagamise asemel 

tegeleksime väärtuse loomisega.  

Mõte, mida võiks sisustama hakata võimalikult kiirelt. Kiri peaministrile, pressiteade ja Jaano 

raadios.  

 

 

Koosolekut juhatas Protokollis 

Henrik Välja  Kerli Alliksaar 

tegevjuht büroojuht 


